

Hovedbestyrelsesreferat

1. august 2019

HB-referat nr. 6/2019

Ordinært hovedbestyrelsesmøde tirsdag den 11. juni 2019, kl. 10.00 – 16.30, og 12. juni 2019, kl. 9.00 – 12.30, på Frederik VI's Hotel, Odense.

Dagsorden:

1. Velkomst
2. Godkendelse af referat
3. Evaluering af TR-konferencen 20.-21. maj 2019
4. Undersøgelseskommissionen
5. Ledelsesværktøjer
6. Flytteplanerne i Skatteforvaltningen
7. Enkeltsager
8. Forbundsstrategiske forhold frem mod kongressen i 2020
9. Foreløbig gennemgang af regnskabet for 2018
10. Intern kommunikation i forbundet
11. Regnskabsmæssige forhold
12. Gennemgang af ferieboliger
13. Nyt fra kredse, og TR-fora
14. Nyt fra sekretariatet
15. Nyt fra udvalg
16. Eventuelt

Deltagere:

Jørn Rise	Forbundsformand
Allan Christensen	Næstformand
Bjarne H. Madsen	Chefkredsen
Lene Höilund	DTS Valggruppe II
Kim Andersen	DTS Valggruppe III
Jens Norlund	DTS Valggruppe IV
Charlotte Rosdahl Schou	DTS Kreds I (Nord)
Anita Illum	DTS Kreds II (Syd)
Henrik Møller	DTS Kreds III (Øst)
Niels Gyrsting	DTS Kreds IV (Hovedstaden m.v.)
Ole Pedersen	Redaktør
Merete Keller Berdiin	Faglig sekretær
Anette Albrechtsen	Faglig sekretær
Jan Nørner	Faglig sekretær

1. Velkomst

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet.

Seniorkredsens formand Marianne Nielsen deltog ikke efter aftale med forbundsformanden.

Der afbud fra Jan Magnusson, Valggruppe I. Der deltog ikke suppleant.

Der var afbud fra faglig sekretær Connie Mortensen.

Under behandlingen af punkt 9, 11 og 12 deltog de interne revisorer Poul Tackmann og Lars Kryger Nielsen samt konsulenterne Tina Ahm Randers, Majbritt Pommer Jørgensen, Rikke Hovland Martens og Hanne Bering von der Heyde.

2. Godkendelse af referater

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af det ordinære hovedbestyrelsesmøde den 20. maj 2019.

3. Evaluering af TR-konferencen 20.-21. maj 2019

Hovedbestyrelsen evaluerede forbundets tillidsrepræsentantkonference i Vejle den 20. og 21. maj 2019.

Der var generel tilfredshed med konferencens indhold og forløb. Inden konferencen var der foreslået nogle emner, som det ikke var muligt at medtage i programmet på grund af at faglig sekretær Merete Keller Berdiin ikke havde mulighed for at deltage, en disse kan så indgå i en senere konference.

Hovedbestyrelsen evaluerede også møderne i TR-fora i forbindelse med tillidsrepræsentantkonferencerne – herunder om Skattestyrelsens tillidsrepræsentanter skulle møde i Fagfora i stedet for samlet.

Fra Kreds III (Øst) blev der fremført et ønske om, at næste tillidsrepræsentantkonference afholdes på Sjælland.

4. Undersøgelseskommissionen

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at punktet var sag på dagsordenen, da der fra kommissionens side havde været udsendt retningslinjer for anvendelse af bisidderbistand i forbindelse med afhøringerne. Dette havde givet anledning til nogen debat blandt de advokater, der er bisidder for forbundets medlemmer, men en efterfølgende præcisering fra kommissionen havde gjort punktet uaktuelt.

5. Ledelsværktøjer

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om status på de løbende forhandlinger med Skatteforvaltningen om anvendelse af ledelsværktøjer i forbindelse med flytning af medarbejdere – herunder især fastholdelsestillæg til flytteramte medarbejdere – som baggrund for hovedbestyrelsens aktuelle drøftelse om ledelsværktøjerne.

Der har undervejs været givet afslag til tillæg til medarbejdere, der f.eks. skulle flytte fra København til Køge, med henvisning til, at der ikke var så langt. Det er nu understreget fra ledelsens side, at der ikke har været hensigten at give et generelt afslag, hvorfor Skatteforvaltningen nu vil revurdere de ansøgninger, der har fået afslag med henblik på, om der alligevel skal tildeles et fastholdelsestillæg i nogle af tilfældene.

Det skal ligeledes opfordres til, at medlemmer, der ikke har søgt, fordi afstanden til det nye arbejdssted ikke var så lang, indsender en ansøgning om et fastholdelsestillæg.

Skatteforvaltningen fastholder dog, at der ikke kan ydes fastholdelsestillæg til forflytninger inden for samme by.

Der er nu kun ca. 5 mio. kr. tilbage i puljen til fastholdelsestillæg. Hovedbestyrelsen opfordrede derfor til, at der tilføres flere midler, så dette ledelsværktøj fortsat kan anvendes til at fastholde kompetencer i forbindelse med de flytninger, der skal ske i Skatteforvaltningen i 2019 og 2020. Departementschef Jens Brøchner har tidligere givet tilsagn om, at det kunne vurderes, om der skulle tilføres flere midler til fastholdelsestillæg, hvis der var behov.

6. Flytteplanerne i Skatteforvaltningen

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om de drøftelser, der har været med ledelsen omkring gennemførelsen af de planlagte flytninger og opgaver mellem Skatteforvaltningens adresser.

På den baggrund havde hovedbestyrelsen en bred drøftelse af flytteplanerne – og herunder også om indretningen af nye lokaler i Skatteforvaltningen.

Dansk Told & Skatteforbund må konstatere, at det har været meget vanskeligt for personaleorganisationerne at komme igennem med forslag til justering af flytteplanerne – ikke mindst, når der har været tale om forslag, der har omfattet hele enheder. Hvorimod ledelsen løbende har foretaget justeringer af planen.

Forbundet er stadig af den klare overbevisning, at en gennemførelse af flytteplanerne over en længere periode ville mindske de u hensigtsmæssigheder, der er – bl.a. også fordi det har vist sig at tage længere tid end forventet at ombygge lokalerne rundt omkring i landet.

Forbundet savner fortsat dokumentation for, at de indretninger og ombygninger, der sker rundt omkring, får positiv indflydelse på medlemmernes arbejdsvilkår. Ikke mindst de steder, hvor for mange medarbejdere bliver indplaceret i storrums miljøer med for lidt plads – og storrumskontorer alene etableres af principielle årsager.

Forbundet medvirker naturligvis gerne til en positiv dialog omkring indretning af lokaler – men ud fra den indgang, at det skal være lokaler, der kan fungere hensigtsmæssigt i hverdagen for de pågældende medarbejdere samt, at indretningen skal være i overensstemmelse med indretningsguiden i Skatteforvaltningen og Byggestyrelsens vejledning.

Formanden for forbundets Arbejdsmiljøudvalg, Niels Gyrsting, orienterede om arbejdet med planerne for indretning af Skattestyrelsens nye lokaler i Copenhagen Towers. Forbundet kan ikke godkende indretningsudvalgets indstilling til styregruppen, da der ikke alle steder indrettes med plads nok mellem skrivebordene og i overensstemmelse med Byggestyrelsens standarder Skatteforvaltningens indretningsguide.

Dansk Told & Skatteforbund vil fortsat forfølge, at indretningen af arbejdspladser rundt omkring i Skatteforvaltningen følger de rammer og vejledninger, der gælder på statens område.

7. Enkeltsager

Hovedbestyrelsen blev orienteret om konkrete enkeltsager. Der refereres ikke fra punktet.

Generelt skal hovedbestyrelsen opfordre tillidsrepræsentanterne til at melde ind til sekretariatet, hvis medlemmer sygemeldes på grund af stress, når medlemmet af egen drift har gjort tillidsrepræsentanten opmærksom på, at sygemeldingen er på grund af stress.

8. Forbundsstrategiske forhold frem mod kongressen i 2020

Hovedbestyrelsen havde en generel drøftelse på baggrund af folketingsvalget, hvor forhandlingerne omkring grundlaget for en ny regering nu er i gang.

Dansk Told & Skatteforbund skal opfordre partierne til at fokusere på genopretningen af Skatteforvaltningen – og ikke mindst afsætte de nødvendige midler til formålet.

Herunder er der fortsat et stort behov for en yderligere styrkelse af Skatteforvaltningens – og ikke mindst Skattestyrelsens kontrolindsats – gennem tilførsel af flere medarbejdere over en årrække.

I forbindelse med finanslovforslaget for 2020 skal der også kraftigt opfordres til, at der skabes klarhed om ressourcerne til Skatteforvaltningen i de kommende år – gerne gennem en flerårig aftale for Skatteforvaltningens økonomi, som kan understøtte og sikre genopretningen.

Omkring de generelle strategiske forhold for forbundet frem mod kongressen i 2020 indstillede forbundsformand Jørn Rise, at der på augustmødet nedsættes en gruppe, der kan udarbejde et oplæg, som kan tage udgangspunkt i de nuværende strategier med de nødvendige ændringer og justeringer, der er konsekvens af udviklingen siden de blev vedtaget.

Hovedbestyrelsen besluttede, at der på mødet i august nedsættes en gruppe bestående af forbundsformand Jørn Rise, næstformand Allan Christensen, redaktør Ole Pedersen samt yderligere ét hovedbestyrelsesmedlem, som på baggrund af behandlingen i hovedbestyrelsen udarbejder oplæg omkring forbundets strategi til behandling på kongressen i 2020.

9. Foreløbig gennemgang af regnskabet for 2018

Forbundsformand Jørn Rise gennemgik Deloittes udkast til årsregnskabet for 2018 samt det tilknyttede revisionsprotokollat.

Hovedbestyrelsen drøftede årsregnskabet og revisionsprotokollatet med de interne revisorer, og på den baggrund blev der peget på et par enkelte mindre korrektioner, der indarbejdes inden den endelige godkendelse og underskrift på hovedbestyrelsesmødet i august.

10. Intern kommunikation i forbundet

Forbundsformand Jørn Rise henviste til det oplæg om intern kommunikation, der var udarbejdet på baggrund af drøftelserne på tillidsrepræsentantkonferencen i maj.

Hovedbestyrelsen drøftede oplægget og pegede i den forbindelse bl.a. på behovet for en revitalisering af Nyt fra Sekretariatet, for tydeliggørelse af de enkelte tillidsrepræsentanters ansvarsområde for kommunikation og for retningslinjer for distributionen af – samt en samlet adgang til – informationer til forbundets tillidsrepræsentanter.

Hovedbestyrelsen besluttede, at der på baggrund af drøftelserne arbejdes videre med et oplæg med forslag til konkrete initiativer, som kan behandles på hovedbestyrelsesmødet i august.

11. Regnskabsmæssige forhold

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om den udarbejdede regnskabsoversigt pr. 31. maj 2019, som udviser et underskud på 324.127 kr. mod et budgetteret underskud på 234.615. Resultatet er bl.a. påvirket af udgifter til lokal afholdelse af forbundets 125-år jubilæum på 388.028 kr.

12. Gennemgang af ferieboliger

Forbundsformand Jørn Rise gav indledningsvis hovedbestyrelsen en orientering om status i de ferieboliger, der er ejet af Interesseforeningen og af Dansk Told & Skatteforbunds Fælleslegat.

Omkring forbundets egne ferieboliger var der følgende forhold:

Frederiksberg

Badeværelset er renoveret med opsætning af fliser af udlejer. Forbundet har renoveret bordet i køkkenet.

Gudhjem

Af ombygningsentreprisen mangler der nu kun maling af sokkel.

Kollund

Der er alene behov for mindre udskiftninger af inventar.

Livjærgade

Ingen bemærkninger.

Løkken

På grund af, at salget af ejendommen er stillet i bero, er der behov for at fortage vedligeholdelse af facaden med udbedring af sætningsskader samt maling. Der er indhentet to tilbud, en ”let” udgave til 38.000 kr. og en, hvor der anvendes særlig maling velegnet til det kystnære miljø til 56.000 kr.

Hovedbestyrelsen besluttede at acceptere tilbuddet på 56.000 kr. for renovering af facaden i Løkken.

Marielyst

Huset skal males udvendigt, og der er indhentet tilbud på 26.000 kr.

Hovedbestyrelsen besluttede at acceptere tilbuddet på 26.000 kr. for udvendig maling af huset i Marielyst.

Saltum

Køkkenet er udskiftet i det første hus til lejernes tilfredshed. Det er planen, at køkkener i de øvrige fire huse udskiftes over de kommende fire år med ét om året.

Hovedbestyrelsen besluttede at køkkener i husene i Saltum udskiftes successivt i overensstemmelse med den udarbejdede plan.

13. Nyt fra kredse og TR-fora

Formanden for Kreds I (Nord), Charlotte Rosdahl Schou, orienterede om følgende:

- Anita Ahlgreen, Valgenhed Aalborg, stopper som tillidsrepræsentant 1. juli 2019. Det indstilles derfor, at Søren Holt indtræder i forbundets strukturudvalg som repræsentant for kredsen, og at Nini Teisen konstitueres som koordinerende tillidsrepræsentant for Selskabsprocesser.

Hovedbestyrelsen tiltrådte disse ændringer i forbundets konstituering.

- Medlemmer i Gældsstyrelsen har fået besked om, at bijob generelt skal meddeles ledelsen.
Forbundet undersøger dette nærmere.

Formanden for Kreds II (Syd), Anita Illum, orienterede om en enhed, hvor der alene var ét medlem, som ikke havde fået tillæg ved de gennemført tillægsforhandlinger.

Formanden for Kreds III (Øst), Henrik Møller, orienterede bl.a. om følgende:

- Kredsen har diskuteret behovet for det strukturudvalg i forbundet, der blev nedsat efter den ekstraordinære kongres.
- Debat i kredsen om indberetning af skattefri kørselsgodtgørelse til tillidsrepræsentanter. Forbundet indberetter i overensstemmelse med reglerne.

Formanden for Kreds IV (Hovedstaden m.v.), Niels Gyresting, orienterede om arbejdet i forbindelse med lokalisering og indretning af lokaler i Copenhagen Towers og Høje Taastrup.

Formanden for Chefkredsen, Bjarne Madsen, orienterede bl.a. om følgende:

- Chefkredsen følger op på resultatet af APV og MTU i Skatteforvaltningen og herunder især på lederevalueringerne.
- Der skal etableres en procedure, så det sikres, at Chefkredsen opdager, når medlemmer går på pension – gerne ved inddragelse af tillidsrepræsentanterne i valgenhederne, som har fingeren på pulsen omkring, hvad der sker i de enkelte huse.

Næstformand Allan Christensen orienterede fra Valggruppe I om, at der afholdes skype-møde fredag om APV, MTU og Lederevaluering. Materialet modtages dog så sent, at det ikke er muligt at gennemarbejde det tilstrækkeligt inden mødet, hvorfor det senere skal behandles på et møde i Hovedsamarbejdsudvalget i Skattestyrelsen.

Formanden for Valggruppe II, Lene Höilund, orienterede bl.a. om følgende:

- Aktuelle forhold i Vurderingsstyrelsen, hvor der nu afholdes dialogmøder med ledelsen, hvor forbundsformand Jørn Rise også deltager.
- Der er fortsat indeklimaproblemer i lokalerne i Ny Østergade i Roskilde.
- Temadag i Gældsstyrelsen om APV, MTU og Lederevaluering.
- Ansættelse af vikarer til callcenterfunktioner i Gældsstyrelsen i Roskilde.
- Status på overgang til det nye PSRM-system til inddrivelse.
- Departementet vil gennemføre et HR-tilsyn med fokus på lønniveauet i Gældsstyrelsen.
- TR-Forum Gæld har haft et uformelt møde med den nu afgåede retssikkerhedschef Margrethe Nørgaard.
- Dialogmøde med Gældsstyrelsens direktør Lars Nordahl.

Formanden for Valggruppe III, Kim Andersen, orienterede bl.a. om følgende:

- Bevillingen på finansloven til EUTK-opgaver er nu slut, hvilket betyder, at nogle medlemmer, som har lave bevillinger, nu tilbydes frivilligt at overgå til tilsynsopgaver.
- Medarbejdere i Toldstyrelsen skal have nye uniformer, men der er problemer med de valgte farver.
- Der forsøges etableret ”flyverpladser” til medarbejdere, der er tæt på at gå på pension, så fysisk forflyttelse undgås.
- Der afholdes uformelle møder med arbejdsmiljørepræsentanterne på Toldstyrelsens adresser.
- Der opfordres til afholdelse af en fælles aktivitetsdag for medarbejdere i Skatteministeriet.
- Frygten for konsekvenserne af fremskrivningen af bevillinger på finanslovens budgetoverslagsår er bragt op i Toldstyrelsens samarbejdsudvalg.

Formanden for Valggruppe IV, Jens Norlund, orienterede bl.a. om følgende:

- Der afholdes møde den 3. juli med de tjenestemandsansatte medlemmer med serviceopgaver, som skal overføres til ISS. Umiddelbart lyder det til, at ISS vil tilbyde dem at blive samme sted, hvor de er nu, men der gives ingen garantier. Det undersøges i

CO10, om de pågældende kan bevare deres medlemskab af Dansk Told & Skatteforbund, eller der skal ske en overførsel til TAT.

- Der er presset med plads i Østbanegade – der er ikke lokaler til nyansatte.

14. Nyt fra sekretariatet

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om det seneste møde i Skatteforvaltningens Hovedsamarbejdsudvalg.

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede bl.a. om følgende:

- Udmøntning af pulje fra OK 18 til tjenestemandsansatte funktionsledere har været drøftet med CO10 og Moderniseringsstyrelsen. Der arbejdes nu på at opnå enighed med Skatteforvaltningen om principperne inden de videre drøftelser med CO10 og Moderniseringsstyrelsen.
- Udmøntningscirkuleret vedrørende OK 18 på forbundet område er endnu ikke udsendt af Moderniseringsstyrelsen. Den forsinkede udmøntning skyldes derfor ikke Administrations- og Servicestyrelsen.
- Tillægsforhandlingerne er nu gennemført i Skatteforvaltningens styrelser, og proces og forløb skal evalueres. Evalueringen afventer endelig tilbagemeldinger omkring forhandlingerne fra de enkelte styrelser, og der er skrevet til tillidsrepræsentanterne herom.

Faglig sekretær Anette Albrechtsen orienterede bl.a. om følgende:

- Der er efterlyst kommissorium for kompetenceudvalg under samarbejdsudvalgene i Toldstyrelsen og Vurderingsstyrelsen. Kommissorie er vigtigt, da hver styrelse skal udarbejde en kompetencestrategi.
- Der har været en drøftelse af kompetence på mødet i Skatteforvaltningens Hovedsamarbejdsudvalg.
- Der er sendt information ud til tillidsrepræsentanterne om muligheden for at søge trepartsmidler til faglærte og ikke-faglærte fra Omstillingsfonden.

15. Nyt fra udvalg

Formanden for forbundets Arbejdsmiljøudvalg, Niels Gyrsting, orienterede om det seneste møde i Arbejdsmiljøudvalget, hvor der bl.a. var drøftet vold og trusler, som også var et af hovedpunkterne på mødet i Hovedarbejdsmiljøudvalget den 27. maj.

Arbejdsmiljøudvalget vil sende en mail ud til de af forbundets medlemmer, som er arbejdsmiljørepræsentanter, og opfordre til samarbejde og gensidig orientering.

Indretning af lokaler – bl.a. på Osvald Helmuths Vej og i Copenhagen Towers er fortsat et tema. Forbundet bliver ved med at forfølge sagen, hvor der ikke er de 182 cm. mellem skrivebord, som Arbejdstilsynet anbefaler.

Forbundsformand Jørn Rise vil i den forbindelse tage indretning af lokaler op i kontaktudvalget med departementschefen.

Resultatet af forårets undersøgelser – APV, MTU og Lederevaluering – foreligger nu og vil blive behandlet nærmere i de forskellige samarbejdsfora i Skatteforvaltningen.

I forbundets Arbejds miljøudvalg vil resultaterne blive gennemgået med henblik på at finde de centrale indsatsområder på baggrund af svarene.

Forbundets tillidsrepræsentanter i valghederne opfordres til at gennemgå resultatet omkring de fysiske forhold på deres egen adresse og sende en status ind til Arbejds miljøudvalget som inspiration for det videre arbejde.

16. Eventuelt

Der var intet under punktet.

Jørn Rise

Ole Pedersen

Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 20. august 2019

Jørn Rise

Allan Christensen

Jan Magnusson

Lene Höilund

Jens Norlund

Charlotte Rosdahl Schou

Anita Illum

Henrik Møller

Niels Gyrsting

Kim Andersen

Bjarne H. Madsen

Marianne Nielsen